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MA HAJNALI 3-KOR MAR AZ UJ ASZTALOKRA PAKOLHATTAK AZ ŐSTERMELŐK 

Elkészült a Mars téri nagycsarnok 
Hajnali 3 óra óta pakolják az új 
asztalokra az árut az ősterme-
lők: a nagycsarnok földszint-
jén, középen 312, az U pavilon 
mellett 198 elárusítóhelyről kí-
nálják a portékát. Ma 9 órakor 
tartják a megnyitóünnepséget. 
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Nem üres nagycsarnokot és 
fedett asztalos piacot ad át ma 
reggel 9 órakor, a Mars téri pi-
ac legforgalmasabb napszaká-
ban a szegedi önkormányzat, 
hanem egy belakott létesít-
ményt. Hajnali 3 óra óta pa-
kolhatnak az őstermelők, ki-ki 
azon a helyen árusít, amelyet 
még tavaly kiszemelt magá-
nak, és amelyhez liciten jutott 
hozzá. Mától összesen 510 
asztal mellett alkudhatnak a 
vevők a környék friss zöldsé-
gére, gyümölcsére: a nagy-
csarnokban, középen, 6 sor-
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A Mars téri új nagycsarnok alaprajza. Kétoldalt mintegy 30, élelmiszert árusító üzlet, illetve büfé, kávézó kap helyet. 

ban 312, az U pavilon mellett 
pedig 198 fedett „stand" állja 
a hétvégi bevásárlók rohamát. 

Szemlátomást nincs még 
kész minden Szeged új keres-
kedelmi-szolgáltató központ-
jában: azok a bizonyos utolsó 
simítások hátravannak. A 

A beruházás története. 1996-ban a Tér és Forma Kft. terve nyerte el 
a Mars téri piac rekonstrukciójának pályázatát. De csak 2005-ben sike-
rült hozzáfogni az építkezéshez, majd egy év múlva, 2006 tavaszán át-
adták az élelmiszert árusító vállalkozók Irén nevű, és az iparcikkesek 
Anna elnevezésű kiscsarnokát mintegy 540 millió forintos beruházás-
sal. A második ütemhez idén év elején fogtak hozzá, felépült a nagy-
csarnok, a fedett asztalos piac, most alakítják ki a dísztereket és a köz-
lekedési csomópontokat: a fejlesztés része a 3,3 milliárd forintos bel-
város-rehabilitációs pályázatnak. A Mars téri beruházás költségvetése 
1,3 milliárd forint, amelyhez az állam és az Unió együtt 50 százalékos 
vissza nem térítendő támogatást nyújt. 

4500 négyzetméter alapterü-
letű nagycsarnokban azonban 
az asztalról árusítók mellett 
már az üzletek egyharmada is 
megnyit, a többiben még az 
építkezést felügyeli a tulajdo-
nos, vagy a még hiányzó en-
gedélyre vár. A csarnok két ol-
dalán mintegy 30, élelmiszert 
- húst, pékárut, zöldséget és 
gyümölcsöt - árusító üzlet, 
valamint büfé, kávézó talál-
ható. - Az összes üzletet sike-
rült bérbe adni - mondta el 
Pusztai Lajos, a Szegedi Vásár 
és Piac Üzemeltető Kft. ügyve-
zető igazgatója. 

Az épület alapvetően ha-
gyományos technológiával, 
hagyományos anyagokból ké-
szült. A csarnokot a 22 ragasz-
tott fatartó teszi jellegzetessé: 

Ami még hátravan 
Napok alatt elbontják az eddigi 
ideiglenes asztalos piacot, és 
hozzáfognak a 13 ezer négyzet-
méteres parkosított parkoló épí-
téséhez. Folytatódik az U pavi-
lon előtti rendezvénytér és pi-
henőpark kialakítása. Az SZTE 
mérnöki kara előtti útszakasz 
helyén is dísztér lesz. Jelzőlám-
pás közlekedési csomóponton 
haladhatunk majd keresztül a 
Londoni körút és a Hajnóczy ut-
ca kereszteződésében. 

ez a középhajó ad helyet az 
asztalos piaci árusoknak, ké-
toldalt, a zöldtetős épületszár-
nyakban az üzletek találha-
tók. A galériaszintre kiszolgá-

lóhelyiségeket terveztek, a 3 
átkötő híd pedig arra vár, 
hogy lassacskán belakják. A 
2006-ban átadott, már meglé-
vő Irén és Anna csarnokra me-
rőleges az új épület, amelynek 
oldalsó kijáratain át pár lépést 
megtéve léphetünk be a „ki-
csikbe". A korábbi zsúfolt és 
rendezetlen piac helyett átlát-
ható, modern, higiénikus lett 
a Mars tér, a „város gyomra". 

Az üzletek bérleti díja nem 
változott: a legkisebb, 3x6 
méteres egységért havi mint-
egy 50 ezer, a dupla ekkorá-
kért 100 ezer forint nettó bér-
leti díjat kell majd fizetni. A 
bérleti jogot 25 évre vásárol-
hatták meg a kereskedők: 3,2 
millió forint plusz áfát fizettek 
a legkisebb üzletért. 

142 EZER FORINTOS CSEKKET KAPOTT 48 NÉGYZETMÉTERES LAKÁSA UTÁN 

Melege lett a fűtésszámlától 
142 ezer forintos, az előző fűtési 
idényt záró végszámlát kapott 
augusztus végén Mogyorósi 
Gyula Kaszap utcai, 48 négyzet-
méteres panellakása után, an-
nak ellenére, hogy az év közben 
kiküldött részszámlákat mindig 
időben befizette. A magas szám-
lának egyszerre több oka van. 

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY 
KOROM ANDRÁS 

- Sarki lakás az enyém, ezért 
10 százalék kedvezményt is 
kaptam, mégis óriási ez a 142 
ezer forintos összeg. Ráadásul 
a számlán az szerepel, hogy a 
fürdőszobában is van digitális 
hőmennyiségmérőm, pedig 
ott nincs ilyen - mondja Mo-
gyorósi Gyula, aki a számlát 
azért is sokallja, mert - állítja 
- majd 200 négyzetméteres 
háza fűtési költsége a télen 
csak 180 ezer forint volt. 

- A korábbi években nem 
volt ilyen problémám. Akkor 
még azok a párologtatós hő-
mennyiségmérők voltak a ra-
diátorokon, nem ez a mostani, 
amelyek állását a ház elől, egy 
laptoppal olvasta le a Techem 
Kft. Az ő adataik alapján ké-

szült ez a végszámla. Szerin-
tem az egyik mérő rossz lehet. 
Ezt abból gondolom, hogy ak-
kor is mért, amikor már nem 
volt fűtés, és a szomszédos la-
kásokban felszerelt mérők sem 
mutattak már változást. 

Mogyorósi Gyula a mérési 
adatokat felvevő Techem 
Kft.-hez fordult, azt kérve, so-
ron kívüli leolvasást végezze-
nek nála, s vizsgálják meg, 

hogy jók-e a hőmennyiségmé-
rők. - Máskor általában visz-
szakaptam pénzt a fűtési 
idény végén - tette hozzá. 

Nem ő az egyedüli, aki 
ilyen magas végszámlát ka-
pott. A lakásával azonos szin-
ten élő Sajtos Józsefék 97 ezer 
forintos elszámoló számlát 
kaptak kézhez. Mondják, bár 
ők is általában visszakaptak a 
végelszámoláskor, most nem 

reklamáltak, mert szerintük a 
télen tovább volt hideg, mint 
azelőtt, ezért szó nélkül befi-
zették a kiküldött csekket. 

Kizártnak tartja a digitális 
költségosztók meghibásodá-
sát a leolvasást végző Techem 
Kft. E-mailes megkeresésünk-
re kifejtették: a készülékek 24 
óránként tesztelik saját műkö-
désüket, és ha bármilyen hiba 
lép fel, akkor azok kijelzőjén 
hibaüzenet jelenik meg. Ilyet 
a z o n b a n a leolvasáskor egyi-
ken sem találtak. A lakásszö-
vetkezettel való megállapodás 
alapján a fűtési idény végén 
egyszer tartanak leolvasást. A 
panaszos fűtési költségeinek 
növekedését azt okozta, hogy 

az előző idénynél jobban fű-
tött vagy tudatosan, vagy 
mert nem megfelelően hasz-
nálta a hőfokszabályozót, míg 
részszámláit a tavalyi hasonló 
időszak fogyasztása alapján 

Kimaradtak 
a panelprogramból 
A város által végzett fűtéskor-
szerűsítés ebben az épületben 
is megtörtént, ám a Centrum 
Lakásszövetkezet által kezelt 
épület - ahogy a lakók dönté-
se szerint a szövetkezethez 
tartozó többi - nem pályázott 
a panelprogramban. így a há-
zon nincs külső hőszigetelés, 
illetve megmaradtak az erede-
ti, a 70-es évekből származó, 
ma már rozoga ablakok. 

kapta. A fürdőszobában - fel-
tehetőleg gazdasági megfon-
tolásból - a ház nem szerelte-
tett fel termosztatikus radiá-
torszelepet, így költségmeg-
osztót sem. Az itt lévő csőfűtő-
test hőleadását azok méreté-
vel arányosan vették figye-
lembe. így került a számlára. 

A Techem Kft. adatai alap-
ján készült 
költségosz-
tást a Kaszap 
utcai épület-
nél a Cent-
rum Lakás-
szövetkezet 
hagyja jóvá, 

a HVSZ Zrt. csak ezt követően 
állíthat ki számlát, a költség-
osztás folyamatába nem avat-
kozhat bele - tudtuk meg 
Góbi Vilmostól, a városháza 
médiareferensétől. Mogyorósi Gyula a 142 ezres számlával. FOTÓ: VERÉB SIMON 

ff A számlán az szerepel, hogy 
a fürdőszobában is van digitális 
hőmennyiségmérőm, pedig ott 
nincs ilyen. 
Mogyorósi Gyula 

Cikluszáró 
kampányülés 
Szentesen 
A Petőfi Szálló, majd a Hír Tv 
szolgáltatta a vitatémát a szen-
tesi képviselő-testület tegnapi 
ülésén, ahol arról is döntöttek, 
hogy a kórháznak 10 millióért 
műszereket vásárol a város. 

SZENTES 
BÍRÓ DÁNIEL 

Kampányüléssé fajult tegnap a 
szentesi képviselő-testület vá-
lasztások előtti utolsó tanács-
kozása. Napirend előtt, és az el-
ső félévi költségvetési beszá-
moló megtárgyalásánál is a Pe-
tőfi Szálló volt a slágertéma. 
Azt senki sem vitatta, hogy a 
város gazdálkodása kiegyensú-
lyozott, ugyanakkor a jobbol-
dalról többen megjegyezték, 
hogy a fejlesztéseknél zászlós-
hajóként kezelt hotelberuházás 
nem halad előre. A beruházó 
Pendolával szemben indított 
végrehajtásról és a hitelbírálat-
ról is kérdezték Szirbik Imre 
polgármestert, aki elmondta, 
nincs új fejlemény, a kivitelezé-
si szerződést megkötötték, an-
nak határideje 2011. november 
vége. Kozák János emlékeztetett 
arra, hogy több - aggodalomra 
okot adó - visszalépés is történt 
a Petőfinél: ötből négy csillag 
lett, a már eladott telket vissza-
vásárolta a város, és a határ-
idők sem teljesültek. Amíg a 
szálloda ügye volt terítéken, a 
Hír Tv stábja is forgatott az 
ülésteremben, és ezt - a tévé-
sek távozása után - szóvá is tet-
ték a baloldalon. Szerintük nem 
volt véletlen, hogy a ciklus so-
rán csak most tisztelte meg fi-
gyelmével Szentest a Hír Tv for-
gatócsoportja. 

A másik, vitát kavart témát 
az üdülőközpont szolgáltatta. 
A polgári frakció részéről töb-
ben értetlenül álltak az előtt, 
hogy míg a látogatottsága nőtt 
a strandnak, bevételei csök-
kentek az év első hat hónapjá-
ban. A szocialisták erre megje-
gyezték, a 7 éven aluliak és a 65 
év felettiek ingyen mehetnek 
be. Hogy tisztább képet kapja-
nak a városatyák, Horváth Ist-
ván azt indítványozta, hogy a 
jövőben olyan üzleti terv és be-
számoló készüljön, amely rész-
letezi, mennyi fizető és mennyi 
nem fizető vendége lesz, volt az 
üdülőközpontnak. 

10 millió forintért kardioló-
giai műszereket vásárol az ön-
kormányzat a kórháznak. Az 
összeget abból a keretből fedezi 
a város, amit a műtőtömb pályá-
zati önrészére tettek félre. A 
döntést megelőzően Papp Zol-
tán a 3 milliárdosra tervezett 
kórházi fejlesztésről érdeklő-
dött. Gyenes Ágota - aki civilben 
az intézmény orvosigazgatója -
elmondta, elkészült a beadvány, 
de nincs befogadója, csak az Új 
Széchenyi-terv indulásával ve-
het lendületet a műtőtömb épí-
tése. A városatyák arról is hatá-
roztak, hogy Szentes együttmű-
ködési megállapodást köt a szlo-
vákiai Szentes községgel. 

Elbúcsúztatták Bóta Lara Szonját Csongor és Tünde 
a Hálózat Televízióban 
S2EGED, Vörösmarty Mihály 
Csongor és Tündéjét láthatják a 
nézők vasárnap 21 órától a Háló-
zat Televízió műsorán a Szegedi 
Nemzeti Színház társulatának 
előadásában a Szegedi Városi 
Televízió felvételén. Az előadás 
Bodolay Géza rendezésében fia-
talokat megszólító színpadi ver-

zió. A televíziós változat túl-
megy az előadás rögzítésén, a 
kamera a színfalak mögé tekint, 
és megszólít Csongort és Tün-
dét, ördögöt és boszorkányt, és 
persze a rendezőt is. A televíziós 
változat rendezője Szögi Lackó, 
szerkesztője Klucsik Edit, műsor-
vezetője Balog József. 

SZEGVAR 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

Elbúcsúztatták tegnap a szeg-
vári katolikus templomban 
Bóta Lara Szonját. A 3 éves 
kislány hosszan tartó beteg-
ség után augusztus 19-én, né-
hány nappal születésnapja 
előtt, édesanya karjaiban 

hunyt el. Kettejük példaértékű 
küzdelméről, megrázó törté-
netükről időről időre beszá-
molt lapunk. Lara szinte az 
egész életét kórházban töltöt-
te, de soha nem volt egyedül, 
édesanyja, Csentes Éva min-
den percét kislányának szen-
telte. A csöppség végül hosz-
szas várakozás után, tavaly a 

gyermeknapon megkapta az 
elképzelhető legszebb ajándé-
kot: beültették az új szívet. Az 
utókezelést követően anya és 
lánya végre maguk mögött 
hagyhatták a kórházat, és a 
fővárosból hazaköltöztek 
Szegvárra. Akkor úgy tűnt: el-
indult a gyógyulás útján. A 
kislány azonban az idén újra 

kórházba került, vírusfertőzé-
sek miatt kezelték, de tüdeje 
nem bírta a megpróbáltatáso-
kat. 

Temetés helyett a család 
tegnap búcsúztatást tartott, 
de édesanyja nem köszönt el 
Larától véglegesen: hamvai 
továbbra is ott lesznek vele 
közös otthonukban. 


